

# 象山区全域全景图

Panorama of Xiangshan District



## 象山区旅游简介

象山区位于桂林市区中南部，1979年7月因闻名遐迩的象鼻山而得名，1995年桂林市政府又将象鼻山定为桂林市的城徽标志。辖区北起桃花江，与秀峰区相接；南至绕城高速南出口，与雁山区毗邻；东滨漓江，与七星区隔江相望；西与秀峰区、临桂区相连，总面积89.9平方公里。现辖一乡三办，共36个社区和8个行政村，常住人口30万。象山区地处低纬度，海拔140~513.9米，属亚热带季风气候区，年平均气温19.1℃，年平均降水量为1887.6毫米。象山区自然风光秀丽、文物古迹众多，自然景观和人文景观交相辉映，使象山区成为桂林这座风景旅游及历史文化名城的重要景区。美丽的漓江绕区而过，闻名遐迩的两江四湖·象山景区、南溪山公园、甑皮岩国家考古遗址公园座落其中。其中两江四湖·象山景区获评全国民族团结进步示范区，与漓江同为桂林旅游的“晴雨表”，被全球誉为“中国符号”，有“中国最美赏月地”荣誉称号。

### Xiangshan District Tourism

Xiangshan District is located in the central and southern part of Guilin City. In July 1979, it was named after the famous Elephant Trunk Hill. The area under the jurisdiction starts from Taohua River in the north and connects with Xiufeng District; in the south to the south exit of the Ring Expressway, adjacent to Yanshan District; in the east, it is adjacent to Lijiang River, across the river from Qixing District; in the west, it is connected with Xiufeng District and Lingui District, with a total area of 89.9 square kilometers. It has jurisdiction over one township and three offices, a total of 36 communities and 8 administrative villages, with a permanent population of 300,000. Xiangshan District is located at low latitudes, with an altitude of 140~513.9 meters. It belongs to the subtropical monsoon climate zone. The annual average temperature is 19.1℃ and the annual average precipitation is 1887.6 mm. Xiangshan District has beautiful natural scenery, numerous cultural relics and historical sites, and the natural landscape and human landscape complement each other, make Xiangshan District an important scenic spot in Guilin, a famous scenic tourism and historical and cultural city. The beautiful Lijiang River runs around the area, and the famous Two Rivers and Four Lakes · Elephant Trunk Hill, Nanshi Hill Park, and Zhenpiyan National Archaeological Site Park are located in it. Among them, the Two Rivers and Four Lakes · Elephant Trunk Hill Scenic Spots awarded as a National Demonstration Area for National Unity and Progress. Along with the Lijiang River, it is the "barometer" of Guilin's tourism.



象山公园



日月双塔文化公园



南溪山公园

### 图例 Legend

- 高速公路 Expressway
- 铁路 Railway
- 城市道路 Urban Road
- 旅游风景道 Scenic Byways
- 水体、河流 River
- 区行政中心 District Administrative Center
- 乡、镇、街道 Township, Town, Street
- 旅游景点 Scenic Spot
- 高速公路出入口 Expressway Access
- 5A级景区 5A Tourist Attraction
- 4A级景区 4A Tourist Attraction
- 3A级景区 3A Tourist Attraction
- 卫生间 Restroom
- 旅游集散中心 Tourist Transportation Center
- 博物馆 Museum
- 火车站 Train Station
- 河流 River
- 马术场 Equestrian Field
- 名胜古迹 Historic Sites
- 清真寺 Mosque
- 佛寺 Temple
- 城市游憩区 Urban Recreational Area
- 停车场 Parking
- 购物街区 Shopping Area
- 信息服务 Information
- 医疗点 Clinic
- 游船码头 Sightseeing Cruise Dock
- 餐饮 Restaurant
- 加油站 Petrol Station
- 客运站 Passenger Station
- 医院 Hospital
- 宾馆 Hotel
- 山峰 Mountain
- 红色旅游驿站 Red Tourist Station

## 旅游线路推荐

Recommended Tourist Routes

**旅游线路推荐一：两江四湖·象山景区（象鼻山）--李宗仁官邸--日月双塔文化公园--桂林园林植物园**

Route 1: Two Rivers and Four Lakes · Elephant Trunk Hill Scenic Spot (Elephant Trunk Hill) -- Li Zongren's official residence -- Sun and Moon Pagodas Cultural Park -- Guilin Botanical Garden

**旅游线路推荐二：龙船坪特色街区--南溪山公园--瓦窑小镇--桂林木艺产业园--万福广场·休闲旅游城**

Route 2: Longchuanping Characteristic Block -- Nanshi Hill Park -- Wayao Town -- Guilin Wood Art Industrial Park -- Wanfu Plaza · Leisure Tourism City

**旅游线路推荐三：甑皮岩国家考古遗址公园--溢达“十如”九美桥时尚园--侗情水庄--金鞍马术俱乐部**

Route 3: Zengpiyan National Archaeological Site Park -- Yida "Shiru" Jiumeiqiao Fashion Park -- Dongqing Water Village -- Jinan Equestrian Club

### 中国公民文明旅游公约：

- 重安全，讲礼仪；
- 不喧哗，杜陋习；
- 守良俗，明事理；
- 爱环境，护古迹；
- 文明行，最得体。



梦幻漓江 水月象山



“象山文旅”  
公众号二维码

旅游咨询电话：0773-2826965  
Information: 0773-12345  
旅游投诉电话：0773-12345  
Complaints: 0773-3830115  
紧急救援电话：0773-3830115  
Emergency: 12301  
旅游服务热线：12301  
Tourist Service Hotline: 12301  
报警：110 火警：119 急救：120  
Police: Fire Alarm: Ambulance: